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Protokół Nr VI.2011 

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 13 maja 2011 roku 

 

1. Otwarcie obrad VI sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

Otwarcia obrad VI sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Przewodniczący Rady Leon 

Cuprych o godz. 11
00

, stwierdzając na sali obecność 19 radnych.  

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Radca Prawny Halina Miszczuk, 

Powiatowy Lekarz Weterynarii Leszek Ziaja, Powiatowy Inspektor Sanitarny Jacek Stępień, 

dyrektorzy jednostek organizacyjnych, naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego oraz 

prasa lokalna.  

Przewodniczący Rady Powiatu Leon Cuprych przywitał również Pana Jacka Jakubiaka, 

ustępującego dyrektora Muzeum Obozów Jenieckich w Żaganiu, udzielając głosu. 

Pan Jacek Jakubiak podziękował wszystkim dyrektorom, naczelnikom, Zarządowi wszystkich 

kadencji, za dotychczasową dobrą współpracę. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Leon Cuprych: na ręce Przewodniczącego wpłynęła propo-

zycja uzupełnienia porządku obrad o wprowadzenie 11 ppkt. w pkt. 8. Podjęcie uchwały w 

sprawie: zmiany uchwały Nr XX/2/2008 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia  

20 listopada 2008 r. w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace konser-

watorskie, restauratorskie, lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabyt-

ków. 

Przewodniczący Rady Powiatu: uzasadnienie do projektu w/w uchwały, zmiana polegać 

będzie na tym, że dotychczas w naszym regulaminie był wymóg opiniowania każdego 

projektu przez konserwatora zabytków a po zmianie będzie tak, że jeśli są to środki 

samorządowe, nie ma potrzeby opiniowania przez konserwatora zabytków. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie proponowane zmiany. 

Zmiany do porządku obrad zostały przyjęte jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowadzonych 

zmianach. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 17 marca 2011 roku. 

Przewodniczący Rady Powiatu: do zapoznania się z protokołem V sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 17 marca 2011 roku, zobowiązani byli Radny Jacek Grzelak oraz Radny 

Henryk Janowicz. 

Radny Jacek Grzelak: z protokołem zapoznałem się, nie wnoszę uwag. 

Radny Henryk Janowicz: z protokołem zapoznałem się, nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie protokół z V sesji rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 17 marca 2011 roku. 

Protokół z V sesji Rady Powiatu Żagańskiego został przyjęty przy 18 głosach „za,  

1 „wstrzymującym”. 

4. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

Starosta Marek Ślusarski: materiały zostały radnym przesłane, jeśli są jakieś uwagi, proszę 

o pytania, Zarząd jest przygotowany do udzielania odpowiedzi. 

Radny Zbigniew Teler: przeglądając tematy, którymi zajmował się Zarząd, w dwóch, trzech 

przypadkach środki, udział własny na realizację zadań w ramach Gambitu, przeznaczono na 

inne cele drogowe na terenie gmin powiatu żagańskiego. Miało to być realizowane  

w zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego i były trzy wnioski złożone, bo 

środków już na Gambit nie ma drugi rok, ale czy nie można by było skumulować tych 
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środków z udziału własnego na te trzy zadania tj. Chotków, ul. Szkolna, Żelazna w Żaganiu,  

ul. Kraszewskiego w Szprotawie. Ulica Kraszewskiego w Szprotawie, jest to droga bardzo 

wąska i chodzi o to, aby w ramach środków z Gambitu wybudować chodnik, bo dzieci, 

które się przemieszczają od Koperni, Puszczykowa do szkół w mieście są narażone na duże 

niebezpieczeństwo, ponieważ tam jest bardzo wąska droga powiatowa. Czy nie warto 

byłoby pomyśleć o realizacji tych najbardziej zagrożonych odcinków? 

Radny Andrzej Barylak: w informacjach widnieje zapis, że została podjęta uchwała 

„Wszczęcie postępowania o udzielenie zamówienia publicznego pod nazwą 

powierzchniowe utrwalanie nawierzchni dróg powiatu żagańskiego”, proszę mi przybliżyć, 

o co chodzi w tym temacie? Jakie to jest udzielenie zamówienia publicznego? 

Ponadto chciałem złożyć wniosek, aby oprócz informacji między sesyjnej pisemnej, 

składanej przez Zarząd, również na sesji Pan Starosta referował po kolei sprawy, bo za 

pewne wiele tutaj jest tematów, które hasłowo są przytoczone i jeżeli, na co dzień człowiek 

nie zajmuje się tymi sprawami, trudno jest wiedzieć, o co chodzi. Dlatego składam wniosek, 

aby od przyszłej sesji Pan Starosta referował to, co się dzieje między sesjami. 

Starosta Marek Ślusarski: uważam, że sprawozdanie Zarządu przedstawiane Radnym przed 

sesją może być wyjaśniane podczas sesji na podstawie pytań składanych przez Radnych. 

Uważam, że referowanie każdego punktu jest stratą naszego cennego czasu, wszystko jest  

w protokołach i jeśli Radny sobie życzy to będziemy dołączać wszelkie materiały związane 

z posiedzeniami Zarządu, żeby było czysto i klarownie. W sprawie dróg wyjaśnienia 

przedstawi Członek Zarządu Henryk Janowicz.. 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: jeśli chodzi o środki z Gambitu, analizowaliśmy  

i rozmawialiśmy o ulicy Kraszewskiego w Szprotawie, ten temat nie jest nam obcy. W tej 

chwili analizujemy, czy w najbliższym czasie będzie możliwość, jak nie w tym roku to  

w przyszłym roku, bo znam tą drogę, znam tą sytuację. Istnieje na tej drodze zagrożenie, bo 

jest to droga dosyć ruchliwa i dlatego do tego tematu będziemy wracać w najbliższym 

okresie. W sprawie powierzchniowego utrwalania nawierzchni, przystąpiliśmy do 

przetargu, dlatego, żeby ratować stan dróg powiatowych. Zadanie opiewa na 116.000 m
2
, 

wiemy o tym, że na dzień dzisiejszy większość inwestycji nie będziemy mogli realizować, 

jeżeli chodzi o przebudowę dróg, nowe nawierzchnie, wobec powyższego, jako drogowcy, 

jako fachowcy, uznaliśmy, że trzeba ratować te drogi, bo sytuacja jest taka, jaka jest. To ma 

to na celu, że uszczelniamy tą drogę, ratujemy przed dalszą degradacją, zwiększamy 

żywotność tej drogi.  

Szczegółowa informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami, stanowi 

załącznik do protokołu. 

5. Sprawozdania za 2010 rok o przebiegu realizacji zadań inwestycyjnych współfinan-

sowanych ze środków Unii Europejskiej i innych źródeł pozabudżetowych. 

Starosta Marek Ślusarski: sprawozdanie za 2010 rok, projekt z LRPO na lata 2007 – 2013 

jest to budowa zespołu garaży przy PPSP w Żaganiu. Termin realizacji określony jest na 16 

czerwca 2008 rok do 29 października 2010 roku, całkowita wartość 3.827.328 zł, kwota 

dofinansowania 1.600.097,38 zł, wkład własny 284.071 zł. Kolejny projekt – „Budowa ze-

społu koszarowo - szkoleniowo – alarmowego przy Komendzie Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Żaganiu”, projekt na lata 2007 – 2013. Termin realizacji projektu 

01.07.2009 r. do 30.06.2010 r. Całkowita wartość kosztów kwalifikowanych 2106190,58 zł, 

kwota dofinansowania 1.790.261,99 zł, - 85%, wkład własny 315.928,59 zł – 15%. Projekt 

„Przebudowa ulic: Konopnickiej i Bema w Żaganiu. Termin realizacji styczeń 2010 r. Pro-

jekt „Przebudowa mostu na rzece Brzeźniczanka w ciągu drogi powiatowej 1070F w km 

9+555 w miejscowości Chotków”. Całkowita wartość kosztów 352.426,16 zł, kwota dofi-

nansowania 194.700,00 zł Projekt „Budowa boiska wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Iłowej”. Całkowita wartość kosztów 524.716,52 zł, kwota dofinan-
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sowania 80.000 zł, wkład własny 444.716,52 zł. Termin realizacji od września 2010 r. do 

czerwca 2011 r. Projekt „Ratownicy ponad granicami” – całkowita wartość kosztów 

424.942,00 euro, kwota dofinansowania 360.945,70 euro, wkład własny 63.696,30 euro. 

Realizacja projektu trwa od 02.10.2010 r. do 31.12.2011 r.  

Projekty złożone do oceny: 

Lubuski Regionalny Program Operacyjny na lata 2007 – 2013 – „Przebudowa drogi powia-

towej 1053F od km 21+050.00 do km 24+303.00”. Projekt przeszedł ocenę formalną i me-

rytoryczną. 

Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011: 

 – „Przebudowa ulic: Bolesławiecka i Chrobrego w Żaganiu”, projekt w chwili obecnej jest 

realizowany. Wartość kosztów kwalifikowanych 3397,8 tys. zł, wnioskowana kwota dofi-

nansowania 1686,7 tys. zł, wkład własny 1686,7 tys. zł. 

- „Odnowa nawierzchni bitumicznej drogi powiatowej 1082F od km 8+726 do km 10+896”-   

całkowita wartość kosztów 710,46 tys. zł, wnioskowana kwota dofinansowania – 353,4 tys. 

zł, wkład własny – 228,40 tys. zł. Projekt miał szansę realizacji, ale po rozmowach z Burmi-

strzem Iłowej, dotyczących dofinansowania okazało się, że gmina może dofinansować tylko 

20.000 zł a koszt ogólny wynosi 706.000 zł, w budżecie powiatu zaplanowano środki  

w wysokości 125.000 zł. Gmina Iłowa wcześniej deklarowała dofinansowanie w wysokości 

353.000 zł i dlatego tego projektu prawdopodobnie nie będziemy realizowali. Ze strony 

powiatu użyliśmy wszystkich starań, przy obecnym stanie musielibyśmy dofinansować 

486.000 zł, a takich środków w budżecie nie ma. 

Radna Anna Michalczuk: jaka kwota dofinansowania miałaby być ze strony Gminy Iłowa? 

Starosta Marek Ślusarski: mamy zapewnienie, że na tą drogę mamy środki wysokości 

200.000 zł z województwa, ale po przetargach być może, że mielibyśmy dofinansowanie 

całe. Dlatego na początek chodzi o zabezpieczenie kwoty 175.000 zł ze strony Gminy Iło-

wa. Gdybyśmy otrzymali całe dofinansowanie, to gmina Iłowa winna zabezpieczyć środki 

w wysokości 125.000 zł. Zależało nam, żeby to zadanie zrobić, bo w przyszłym roku na 

tzw. Schetynówki będzie przyznane na całą Polskę 200.000.000 zł, więc to będą nie wielkie 

kwoty. 

Szczegółowe sprawozdanie za 2010 rok o przebiegu realizacji zadań inwestycyjnych współ-

finansowanych ze środków Unii Europejskiej i innych źródeł pozabudżetowych, stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa w ochronie zdrowia zwierząt i ludzi oraz ocena 

zagrożeń żywności pochodzenia zwierzęcego na terenie powiatu żagańskiego. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii Leszek Ziaja: zapraszając mnie na dzisiejszą sesję, myślę, 

że Rada kierowała się dobrem stanu bezpieczeństwa na terenie powiatu, ponieważ, jako 

Powiatowy lekarz Weterynarii, będący kierownikiem niezespolonej służby na terenie po-

wiatu, prawnie nie powinienem składać takiej informacji. Radni otrzymali na piśmie taką 

informację, w której zawarłem najważniejsze tezy dotyczące stanu bezpieczeństwa w 

ochronie zdrowia ludzi i zwierząt oraz oceny zagrożeń, które mogą powstać w przypadku 

żywności pochodzenia zwierzęcego. W związku z tym, powiem tylko, jakie aktualnie mamy 

zagrożenia na terenie powiatu dotyczące zdrowia zwierząt i ludzi. Mówiąc o zagrożeniu 

zdrowia zwierząt i ludzi mamy na myśli, zwalczanie chorób zakaźnych zwierząt, które bez-

pośrednio są patogenne w wielu przypadkach dla człowieka. W tym przypadku najczęst-

szym naruszeniem zagadnień dotyczących ochrony zdrowia i zwalczania chorób zakaźnych, 

to jest jedna z chorób bardzo niebezpiecznych, zakaźnych, która dotyczy zwierząt i jedno-

cześnie ludzi, to jest wścieklizna. W ostatnim okresie czasu poddano analizie problem 

szczepienia psów przeciwko wściekliźnie. Jest to bardzo ważny problem, jest to sprawa, 

która w ostatnich latach dała bardzo mocno o sobie znać. Chodzi o psy, które są nieszcze-
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pione i jednocześnie mają kontakt z człowiekiem. Dlatego w ostatnim czasie podjęto nastę-

pującą decyzję, jeżeli trafia do nas, bo każdy pies, czy był szczepiony, czy nie, miał kontakt 

z człowiekiem, gryząc tego człowieka, musi być poddany obserwacji. W przypadku roku 

ubiegłego, na terenie powiatu takich psów było 90, z tego około 85% to psy nieszczepione  

i my podejmując obserwację, która trwa 14 dni, musimy do tego psa dojechać i na koniec 

wystawiamy zaświadczenie, w którym informujemy lekarza, który prowadzi leczenie czło-

wieka poszkodowanego, jednocześnie informując państwowego inspektora sanitarnego. 

Ludzie, którzy mają te pieski, nie poddają ich szczepieniom i obserwacja na dzień dzisiejszy 

wynosi około 600 zł i to pokrywa budżet państwa. My robimy jak gdyby prezencik właści-

cielowi i właściciel komentuje w ten sposób, że tu przyjechał lekarz weterynarii, obserwo-

wał psa, wydał zaświadczenie, a ja nic za to nie płaciłem. W związku z tym, że w ustawie  

o ochronie zdrowia i zwalczaniu chorób zakaźnych jest wyraźny zapis w art. 85, który mó-

wi, że psy, które ukończyły powyżej 3 miesiąca życia, muszą obowiązkowo poddane szcze-

pieniu. Również w tej samej ustawie w art. 85, jest zapis, kto nie poddaje obowiązkowemu 

szczepieniu lub uchyla się od tego obowiązku, może być ukarany, zgodnie z kodeksem po-

stępowania w sprawach o wykroczenia, karą mandatu. W związku z tym, wszystkie te przy-

padki będą zgłaszane policji i policja będzie wyciągać wnioski, bo jest to poważne zagroże-

nie, wścieklizna jest to choroba niebezpieczna dla człowieka. Innych chorób zakaźnych na 

terenie powiatu nie ma, w ostatnich latach nie wystąpiła żadna inna choroba zakaźna. Mamy 

inne zagrożenia, które są w zakresie higieny środków pochodzenia zwierzęcego, spożyw-

czych. Bardzo niepokojąca sprawa jest, że coraz więcej środków dostaje się do obrotu, które 

są z nieznanego pochodzenia. Pochodzą z nielegalnych ubojni, z nielegalnej produkcji, bądź 

trafiają do nas z krajów wschodnich, lub bez jakiegokolwiek nadzoru. Każdy produkt musi 

mieć odpowiedni znak, są to znaki, które są ściśle określone, w których jest wpisany numer 

województwa, powiatu, zakładu, działalności. Jeżeli takich znaków nie ma na produkcie, to 

znaczy, że produkt jest nieznanego pochodzenia. Kolejną sprawą bardzo niepokojącą jest to, 

że bardzo często, produkty, które trafiają do sklepu, przeterminowują się i najgorsze jest to, 

że te produkty wracają do producenta. Jest to rzecz niedopuszczalna, jest jedna zasada, pro-

dukt, który wyszedł z zakładu, który go wyprodukował, nigdy do tego producenta nie może 

już wrócić, taki produkt musi iść do utylizacji. Inną sprawą jest transport tych produktów, 

bo wszyscy widzą, jakimi środkami transportu przywożone są produkty. Zagrożenia, na 

terenie powiatu żagańskiego w poszczególnych gminach, brak jest aktualizacji sposobu po-

stępowania z wyłapywanymi, bezdomnymi zwierzętami, i to jest jeden z dużych proble-

mów. Rady gmin nie posiadają uchwał z programem zapobiegającym bezdomności zwie-

rząt, który obejmowałby sterylizację lub kastrację zwierząt, poszukiwania nowych właści-

cieli, usypianie ślepych miotów. Zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt, zapewnienie opieki 

ciąży na zadaniach własnych gmin.  

Informacja o stanie bezpieczeństwa w ochronie zdrowia zwierząt i ludzi oraz ocena zagro-

żeń żywności pochodzenia zwierzęcego na terenie powiatu żagańskiego, stanowi załącznik 

do protokołu. 

7. Interpelacje radnych. 

Radni nie złożyli interpelacji. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) rozpatrzenia informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w 

Żaganiu, 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Jacek Stępień: zgodnie z ustawą o inspekcji 

sanitarnej jestem zobligowany do przedłożenia Radzie Powiatu „Ocenę stanu sanitarnego  

i sytuacji epidemiologicznej powiatu żagańskiego za rok 2010”. Taka ocena została złożona 

w siedzibie Starostwa Powiatowego przed upływem I kwartału. Sytuacja epidemiologiczna 

na terenie powiatu żagańskiego jest zadawalająca, w porównaniu z rokiem 2009 nie zaszły 
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istotne zmiany. Od wielu lat na naszym terenie nie notuje się zachorowań na WZW typu A, 

dury brzuszne, czerwonkę. Większość chorób wieku dziecięcego, przeciwko którym 

prowadzone są szczepienia ochronne. Znaczny wzrost zapadalności w 2010 roku 

zanotowano w przypadku WZW typu C, WZW typu B, płonnicy, różyczki, czy zakażeń 

jelitowych. Natomiast znaczny spadek zapadalności odnotowano w przypadku zachorowań 

na grypę i grypopochodne, ospę wietrzną, świnkę, różę, zakażenia jelitowe wywołane przez 

rotawirusy. Stan uodpornienia dzieci na naszym terenie utrzymuje się na bardzo wysokim 

poziomie, nie zaszczepiono jedynie tych dzieci, które są odroczone z przyczyn lekarskich. 

Jako inspekcja sanitarna jesteśmy obecni w wielu dziedzinach życia społecznego tj. nadzór 

nad placówkami świadczącymi usługi medyczne, gdzie do najczęstszych uchybień należy 

zaliczyć nie właściwy stan sanitarno techniczny pomieszczeń, głównie chodzi  

o pomieszczenia szpitala w Szprotawie, oddział wewnętrzny, dziecięcy, blok operacyjny. 

Takiego typu uchybienia zdarzają się w otwartych placówkach opieki zdrowotnej. Kolejną 

dość często spotykaną nieprawidłowością dotyczącą warunków prania bielizny a także brak 

zapewnienia odpowiednich warunków magazynowania odpadów medycznych, w tym 

odpadów niebezpiecznych. Kolejnymi placówkami, nad którym sprawowaliśmy nadzór to 

jest nadzór nad zakładami żywnościowo – żywieniowymi, są to sklepy, bary, restauracje, 

stołówki, zakłady zajmujące się produkcją materiałów i wyrobów przeznaczonych do 

kontaktu z żywnością oraz kosmetykami. Jest to najliczniejsza grupa obiektów, która 

znajduje się w naszej ewidencji, i tu do najczęstszych uchybień w minionym roku należy 

zaliczyć sprzedaż środków spożywczych po upływie daty minimalnej trwałości i terminu 

przydatności do spożycia, także dość często podczas kontroli stwierdzano żywność zepsutą. 

Kolejną nieprawidłowością było nie właściwe przechowywanie żywności, przede 

wszystkim dotyczy sklepów spożywczych. Prowadzimy nadzór nad zbiorowym 

zaopatrzeniem ludności w wodę, obiektami użytku publicznej takimi jak zakłady 

kosmetyczne, fryzjerskie, dworce, cmentarze, hotele, stadiony. Tu stwierdzono 

ponadnormatywne zawartości w wodzie żelaza, dotyczy wodociągu w Iłowej; barwy, 

dotyczy wodociągu wiejskiego w Borowym. Kontrolą objęto również zakłady pracy, do 

najczęstszych uchybień należy zaliczyć brak badań pomiaru czynników szkodliwych dla 

zdrowia, brak ocen ryzyka zawodowego na stanowiskach pracy, przekroczone wartości 

normatywne hałasu na stanowiskach oraz nie odpowiedni stan sanitarno higieniczny 

pomieszczeń pracy i pomieszczeń higieniczno sanitarnych. Obiekty oświatowe, 

przedszkola, szkoły podstawowe, gimnazja, ponadgimnazjalne – prowadzono nadzór nad 

letnim i zimowym odpoczynkiem dzieci i młodzieży, w tym zakresie następujące 

uchybienia: zniszczona, nieszczelna, powodująca ubytki ciepła w okresie grzewczym 

stolarka okienna, niedostosowane meble do wzrostu dzieci, brak bieżącej wody  

w sanitariatach. Dość często był brudny piasek w piaskownicach, czy zniszczony sprzęt  

w miejscach rekreacyjnych i placach zabaw. Nasza działalność polega też między innymi na 

tym, że ważymy plecaki i tornistry i w tym zakresie stwierdzaliśmy dość często nadmierne 

obciążenie układu kostno stawowego tornistrami lub plecakami. Ponadto prowadzony jest 

nadzór nad inwestycjami, czyli na etapie planowania, projektowania oraz wykonywania 

tych inwestycji, tu poważniejszych uchybień nie było. Szerzymy oświatę zdrowotną po 

przez realizację programów prozdrowotnych wśród mieszkańców naszego powiatu, wśród 

najmłodszych dzieci z przedszkoli, wśród młodzieży w szkołach. Te programy również są 

realizowane w zakładach pracy oraz w zakładach opieki zdrowotnej, są to programy 

profilaktyki nowotworowej, programy antytytoniowe. W roku 2010 również 

uczestniczyliśmy w imprezach masowych organizowanych wspólnie ze Starostwem 

Powiatowym tj. Powiatowy piknik Zdrowia i Dziecięcy Piknik Zdrowia. Prowadzony jest 

również dzień otwarty Powiatowej Stacji Sanitarnej, który przypada na miesiąc październik, 

gdzie zapraszamy mieszkańców do tego, aby zapoznali się z naszą pracą. W dalszym ciągu 
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wskazane jest prowadzenie działań na rzecz poprawy zdrowia publicznego w naszym 

powiecie. Konieczna jest modernizacja w wielu obiektach użyteczności publicznej. Podczas 

kontroli spotykamy się z wieloma problemami dotyczącymi zagadnień prawnych, 

szczególnie z zakresu bezpieczeństwa żywności oraz z zakresu nadzoru nad substancjami  

i preparatami chemicznymi. 

Ocena stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej powiatu żagańskiego za rok 2010, 

stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych ogłosił przerwę w obradach. 

Po przerwie w obradach sesji uczestniczyło 17 radnych, obrady opuścił Radny Paweł 

Lichtański i Radny Tadeusz Kosmatka. 

2) zmian budżetu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: radni otrzymali projekt uchwały, jednak w dniu 

dzisiejszym Zarząd proponuje wprowadzić autopoprawkę do uchwały w sprawie zmian 

budżetu. Naczelnik Wydz. FB Renata Kozłowska przedstawi uzasadnienie do uchwały. 

Naczelnik Wydz. FB Renata Kozłowska: w sprawie autopoprawki, w związku z tym, że 

konieczne jest rozpoczęcie przetargu na most w Szprotawie, konieczne jest zabezpieczenie 

środków, ponieważ w kosztorysie kwota wyniosła 1.965.911 zł a w budżecie zaplanowana 

jest kwota 1.800.000 zł, dlatego Zarząd proponuje, żeby na dzień dzisiejszy brakującą 

kwotę 165.911 zł zdjąć z zadania zimowe utrzymanie dróg. Zadanie to jest dofinansowane 

w połowie z subwencji budżetu państwa, na dzień dzisiejszy ta subwencja wynosi 915.000 

zł, w momencie, kiedy otrzymamy z ministerstwa informację o zwiększeniu tej dotacji, 

oddamy te środki na zimowe utrzymanie dróg. 

Na obrady sesji wrócił Radny Paweł Lichtański oraz Radny Tadeusz Kosmatka, w dalszych 

obradach sesji brało udział 19 radnych. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: w związku z wprowadzoną autopoprawką, zmienią 

się dwie wartości to są wydatki bieżące i wydatki majątkowe, w §2 kwota jest wymieniona 

70.877.974 zł, jako wydatki bieżące, a po zmianie będzie 70.712.063 zł.  

Radny Krzysztof Jarosz: ja mam uwagę dotyczącą załącznika nr 3, chodzi o dotacje celowe  

i podmiotowe na zadania własne powiatu w 2011 roku. W zadaniach majątkowych poz. 2 

dotacja dla gminy Iłowa w wysokości 20.000 zł, mam tylko taką uwagę, o której mówiłem 

na komisjach i warta ona jest podkreślenia i kontynuowania. Bo zrodziła się taka tradycja, 

że w sytuacji, kiedy konieczne było wsparcie gmin, należących do powiatu żagańskiego,  

w ubieganiu się o środki zewnętrzne, czyli ośrodki unijne, czy inne, to można było 

otrzymać dodatkowe punkty za to, że także środki innych jednostek samorządu 

terytorialnego pojawiały się w budżecie na zadania. W ten sposób w poprzedniej kadencji 

kilka gmin otrzymało dotacje celowe, były to kwoty rzędu 20.000 zł najczęściej, Żagań 

otrzymał też 50.000 zł i to było na zasadzie takiej, że środki zostały przekazane po to, aby 

wniosek został lepiej oceniony ze względu na udział powiatu w tym zadaniu. Natomiast 

taka dżentelmeńska umowa, bo inaczej tego nie można zapisać, istniała między 

burmistrzami, wójtami a zarządem powiatu i te środki do budżetu powiatu wracały. Jeżeli 

Rada Powiatu i Zarząd Powiatu przekazał środki dla Żagania, żeby projekt lepiej wypadł, to 

miasto Żagań te środki przekazywało na zadania realizowane w mieście Żagań przez powiat 

żagański. Dlatego warto byłoby kontynuować taką tradycję, dlatego, że powiat nie jest 

najbogatszą jednostką samorządu terytorialnego, generalnie finanse powiatu są w słabszej 

kondycji niż finanse miast i gmin. Dlatego też chciałbym zwrócić uwagę na to, aby 

spróbować ustalić z burmistrzem Iłowej, sposób dokonania zwrotu tych środków np. na 
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renowację drogi powiatowej na terenie gminy Iłowa, która i tak po sezonie zimowym będzie 

musiała być wykonana, środki w wysokości 20.000 zł mogłyby pochodzić ze zwrotu 

środków, z budżetu gminy Iłowa. W ten sposób my przysłużylibyśmy się gminie Iłowa  

w wyższej ocenie wniosku o dofinansowanie a jednocześnie nie tracilibyśmy gotówki  

w formie dotacji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie wprowadzenie autopoprawki. 

Wprowadzenie autooporawki zostało przyjęte jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poprosił 

Przewodniczących Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer - komisja wydała opinię pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Blajer – komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz – komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta – komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

3) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żagańskiego na lata 2011 – 2019, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 

Naczelnik Wydz. FB Renata Kozłowska: zmiana w tej uchwale polega przede wszystkim na 

tym, że wprowadza się nowe przedsięwzięcie, które wcześniejszą uchwałą zostało wprowa-

dzone do budżetu, czyli zakup agregatu pompowego na cele przeciwpowodziowe dla Pań-

stwowej Powiatowej Komendy Straży Pożarnej w Żaganiu. Natomiast zmiana WPF polega 

na zmianach kwot, które też zostały wprowadzone do budżetu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer - komisja wydała opinię pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Blajer – komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz – komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta – komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

4) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Małomice na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Przebudowa mostu na kanale turbino-

wym w ciągu drogi powiatowej 1042F – ulica Kościuszki w Małomicach”, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Jarosz: podobna sytuacja, jak w przypadku poprzedniej uchwały, rozma-

wialiśmy o tym na posiedzeniu komisji budżetu a także na komisji gospodarki. Należałoby 

zwrócić uwagę, że droga 1042F została przekazana gminie Małomice, co zostało zrobione 

na wniosek gminy. Generalnie należy pochwalić, bo chyba lepiej, gdy drogi powiatowe  

w obrębie miast, zarządzane są przez burmistrzów, dlatego, że sami mogą lepiej zaplanować 

inwestycje, utrzymanie czystości, czy wszelkie innego rodzaju prace przy drogach. Takie 

gminy są dwie w naszym powiecie, które w całości przejęły drogi powiatowe w obrębie 

swoich miast, jest to gmina Małomice, która przejęła drogi na terenie miasta Małomice  

i gmina Gozdnica, która z 11 ulic powiatowych, przejęła 9 a 2, które są w ciągu drogi po-
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wiatowej nr 1081, łączącej gminę Gozdnica i Wymiarki dalej są w zarządzie powiatu. To 

wsparcie finansowe, ja traktuję, jako dobrowolną wpłatę powiatu na rzecz zadania, które 

obciąża gminę Małomice i traktowałbym to, jako premię za taki odważny ruch, czyli prze-

jęcie wszystkich dróg powiatowych. Ale skoro gmina Małomice taką premię w kwocie 

180.000 zł otrzymuje, to wydaje się, że uzasadnione byłoby również przyznanie podobnej 

premii gminie Gozdnica, która, jako druga przejęła drogi powiatowe na terenie swojego 

miasta. Najlepszą formą takiej premii byłoby wyremontowanie nawierzchni ulicy Witosa  

i Młyńskiej, które na terenie, Gozdnica, dalej są drogami powiatowymi, te drogi są w złym 

stanie i nie zgodzę się z Panem Radnym Henrykiem Janowiczem, który w swojej wypowie-

dzi mówił, że tam drogi są w niezłym stanie. Tam są głębokie rakowiny, spękania po-

przeczne, ta droga nie była łatana ani remontowana od wielu lat, dlatego te ulice mają dłu-

gości około 800 m, przy założeniu średniej szerokości 4 m szerokości, czyli 30 zł netto za 

m
2
 dywanika 4 cm, to jest kwota około 130.000 zł brutto, więc jest to porównywalna pre-

mia, a przypomnę, że podobne postępowanie także do innej gminy stosujemy. Jeżeli remon-

tujemy ulicę Bema i Konopnickiej w Żaganiu i oddajemy miastu Żagań, czy też inne po-

dobne ulice, to taka zasada stała się już praktyką, z stąd mój wniosek w tej części i akurat 

właśnie na sesji po to, aby znalazł się w protokole. 

Wicestarosta Jacek Grzelak: w imieniu Zarządu chciałem powiedzieć, że uzasadnienie do 

tej uchwały jest trochę skąpe, dlatego winien jestem wyjaśnienia pozostałym Radnym, któ-

rzy nie są członkami komisji gospodarki. Według stanu prawno notarialnego most wraz 

ciągiem ulicy jest własnością powiatu żagańskiego. Staraniami, uchwałami intencyjnymi 

Starostwo Powiatowe przekazało w zarząd 4633 m ulic, których Radny Krzysztof Jarosz 

mówił. Sytuacja wygląda następująco, w trakcie dwóch powodzi, a szczególnie tej ostatniej, 

zostały wymyte i podmyte fundamenty tego mostu. Osiadły przyczułki, oderwały się od 

gruntu macierzystego, most w tej chwili siada, grozi katastrofą budowlaną. Została zrobio-

na, na wniosek Burmistrza Małomic, szybka ekspertyza i biegły stwierdził, że trzeba przede 

wszystkim przebudować most, ograniczyć tonaż, co zostało zrobione, zmienić organizację 

ruchu i wstępny kosztorys inwestorski mówi o kwocie 900.000 zł. Aby Małomice były be-

neficjentem dotacji, którą obiecała Pani Wojewoda Lubuska, czyli 80%, kwoty wyliczonej 

tj. około 720.000 zł, należało zabezpieczyć wkład własny 180.000 zł i to jest przedmiot dzi-

siejszej uchwały. Czyli, jeżeli wkład własny zabezpieczymy, wojewoda z zarządzania kry-

zysowego jest w stanie dofinansować tą inwestycję. 

Radny Krzysztof Jarosz: o tym też rozmawialiśmy na komisji i Wicestarosta doskonale wie, 

że w zasadzie 90% dróg powiatowych na terenie powiatu żagańskiego, nie ma uregulowanej 

kwestii własności gruntu, znajdujących się pod drogami powiatowymi, ale to nie oznacza, 

że powiat żagański, który jest zarządzcą tych dróg, a nie przejął gruntu, nie robi na tych 

drogach. To właśnie powiat żagański jest obciążony utrzymaniem tych dróg, więc skoro 

taką zasadę przyjęliśmy i ona jest logiczna, że nie zależnie od tego, czy wojewoda przekazał 

nam już odpowiednimi decyzjami grunty znajdujące się pod tymi drogami, czy też nie, to 

my jesteśmy zarządzcą, które obciążają wszystkie prace związane z utrzymaniem drogi. 

Przypomnę Małomice, które, w momencie, kiedy były przekazywane z powiatu żagańskie-

go do gminy Małomice, to my, jako powiat nie mieliśmy uregulowanej kwestii własności, 

dlatego, że wojewoda zwlekał z wydaniem decyzji, która by ostatecznie potwierdziła, że 

także grunt pod tymi drogami jest własnością powiatu. Mimo to, nie mając takiej decyzji, 

przekazaliśmy je do gminy Małomice, więc myślę, że to akurat nie jest żadnym argumen-

tem w kwestii tego, czy obciąża to zadanie powiat żagański, czy gminę Małomice. Ja uwa-

żam, że należy to zrobić, dlatego, że gmina Małomice wcześniej podjęła odważną decyzję  

i należy jej w ten sposób pomóc. Uważam, że w sposób podobny, należy traktować także 

inne gminy. 
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Starosta Marek Ślusarski: w uchwałach, nad, którymi będziemy głosować jest jasno powie-

dziane, że Zarząd jest za tym żeby współpracować z samorządami. Nie będzie tu koncertu 

życzeń i rozdawnictwa pieniędzy ze strony powiatu, bo stoimy na straży tych pieniędzy, nie 

mamy ich za dużo, a takie przedsięwzięcia wspólne, jak Małomice, Niegosławice, to są rze-

czy, które musimy wspólnie realizować. Niezależnie, jaka to będzie gmina, będzie wspólnie 

realizować zadania, mamy jakieś plany i myślę, że to jest jasne. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer - komisja wydała opinię pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Blajer – komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer – komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta – komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

5)  udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Niegosławice na 

dofinansowanie zadania „Wykonanie nawierzchni bitumicznej w ciągu drogi po-

wiatowej nr 1058F w miejscowości Krzywczyce”, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radny Henryk Janowicz: wójt gminy Niegosławice zwrócił się do Zarządu Powiatu, żeby 

wykonać zadanie na drodze 1058 w miejscowości Krzywczyce. Zadanie jest podzielone  

w kosztach tj. 50% powiat, 50% gmina Niegosławice, będziemy budować nową nawierzch-

ni, w sumie tych zadań będzie więcej, dlatego odniosę się do reszty, bo w kolejnych projek-

tach uchwał są zadania, które będą wspólnie realizowane. Odnośnie drogi 1057 w miejsco-

wości Stara Jabłona do skrzyżowania z drogą powiatową 1036, gdzie też będzie przebudo-

wa i też dofinansujemy w wysokości 70.000 zł 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer - komisja wydała opinię pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Blajer – komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer – komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta – komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

6)  udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Niegosławice na 

dofinansowanie zadania „Wykonanie nawierzchni bitumicznej w ciągu drogi po-

wiatowej nr 1057F w miejscowości Stara Jabłona do skrzyżowania z drogą powia-

tową 1036F”, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer - komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer - komisja wydała opinię pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Blajer – komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer – komisja wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta – komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

7) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa Lubu-

skiego na dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 296 w cią-

gu ulicy Przyjaciół Żołnierza w Żaganiu”, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Starosta Marek Ślusarski: konflikt z drogą 296 jest już od dłuższego czasu. Wspólnie  

z Burmistrzem Miasta Żagania doszliśmy do wniosku, jako Zarząd, że trzeba wesprzeć tą 

inicjatywę, bo droga jest w takim stanie, jakim jest. Przez 30 lat borykaliśmy się z tą drogą, 

jest to droga wyjazdowa do autostrady, jest to droga bardzo ważna, nawet ze względów 

bezpieczeństwa. Dlatego uważaliśmy, że dofinansowanie tego zadania jest zasadne. Mamy 

również zapewnienie z urzędu, że w naszych zadaniach, urząd też nas dofinansuje. 

Radny Andrzej Barylak: rozmawialiśmy na temat tych uchwał, które podjęliśmy dzisiaj do-

tyczących dróg. W budżecie jest kwota 2.600.000 zł, którą powiat dysponuje na remonty i 

inwestycje drogowe. Wiele dróg w poszczególnych gminach w zasobie powiatu jest niere-

montowanych, tylko polepszanych, nie robi się poboczy, ponieważ nie ma środków finan-

sowych na ten cel a my jesteśmy tak hojni i przeznaczamy dla wojewódzkiej dyrekcji dróg 

100.000 zł. Czy wójt gminy żagańskiej, czy burmistrz miasta Żagania również partycypuje 

w kosztach odbudowy tej drogi? Jest to dla mnie zupełnie nie zrozumiałe, to tak samo, jak 

gospodarze nie mając pieniędzy na swoje inwestycje, przekazywał koledze. W związku  

z tym ja osobiście będę głosował przeciw tej uchwale, bo mamy wiele zadań, ja rozumiem, 

że zadania są współfinansowane w ramach jednostek samorządowych, ale współfinansować 

generalną dyrekcję czy wojewódzką dróg, która otrzymuje pieniądze z puli rządowej. To, że 

należy zrobić tą ulicę nie podlega żadnej wątpliwości, ale nie ze środków powiatowych. 

Radny Paweł Lichtański: chciałem zapewnić Radnego, że miasto Żagań partycypuje w od-

budowie tej drogi. Rada Miasta Żagań podejmowała w tej sprawie uchwały i kwota dofi-

nansowania przekracza ponad 1.000.000 zł. 

Radny Henryk Janowicz: podczas spotkania, w którym uczestniczył Burmistrz, przedstawi-

ciele miasta, przedstawiciele zarządu dróg wojewódzkich, powiatu, ustaliliśmy formę po-

mocy, tylko, dlatego, żeby pomóc to, co było przyjęte na sesji, szybką inwestycję na tej 

drodze. Z tej drogi korzystają mieszkańcy powiatu i wspieramy samorząd o nazwie Miasto 

Żagań, bo ja uważam, że na dzień dzisiejszy takie inwestycje są potrzebne, bo przyjdzie taki 

moment, że my poprosimy urząd marszałkowski o jakąś pomoc i przy takiej współpracy oni 

przychylnie podejdą do naszych problemów i będą wspierać nas w innych zadaniach. 

Starosta Marek Ślusarski: na sesji Rady Powiatu, Radny Marek Kopta też wyrażał stanowi-

sko, które jest takie same, jak moje. Uważam, że tą drogę, bez względu na wszystko trzeba 

było dofinansować. Wspierając urząd marszałkowski, wojewódzki, będziemy mogli to ode-

brać dziesięciokrotnie.  

Radny Zbigniew Teler: nie ulega wątpliwości, że droga wymaga natychmiastowego remon-

tu, tylko dla mnie jest nie zrozumiałym, że przerywa się remont, bo nie ma środków. Roz-

poczęto generalny remont tej drogi, bez zabezpieczenia środków. To nie jest łatanie dziur 

remonterem, żeby było bez dokumentacji i bez zabezpieczonych środków. Dziwne, że wo-

jewódzki zarząd dróg, którego zarządzaniem jest droga 296, ul. Przyjaciół Żołnierza, a wo-

jewódzki zarząd jest jednostką budżetową, urzędu marszałkowskiego. Urzędu, który przy-

znaje środki dla poszczególnych samorządów, powiatowych, gminnych. Ja nie kwestionuje 

takiej potrzeby, Pan Starosta mnie przekonał wczoraj na posiedzeniu komisji, że urząd mar-

szałkowski obiecał, to myślę, że za te 100.000 zł zyskamy co najmniej 1.000.000 zł. Ale jest 

to dziwne, dla mnie nie zrozumiałe, bo dla gmin i miast na terenie powiatu żagańskiego, 
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pomagamy, wspólnie realizujemy, ale tutaj to dla mnie jest dziwne i nie zrozumiałe. W mie-

siącu październiku 2010 roku, urząd marszałkowski zwrócił się o składanie wniosków na 

20.000.000 zł, które rzekomo wojewódzki zarząd dróg nie może przerobić i okazało się, że 

samorządy złożyły wnioski na 120.000.000 zł. W związku z tym wycofano się z tego i co 

nagle było za dużo, później nie ma, czegoś tu nie rozumiem.  

Radny Andrzej Chodań: wszyscy wypowiadając się w tej sprawie mają rację, ale tak na-

prawdę, to mieszkańcy Żagania i powiatu żagańskiego tyle lat już cierpią z powodu tej dro-

gi. Ten ostatni okres, nieuzasadniony dla wielu mieszkańców, bo dlaczego podjęto się tej 

inwestycji nie mając zabezpieczonych środków, i macie rację, ale żeby ukrócić cierpienia 

mieszkańców tego powiatu, warto jest dołożyć do tej drogi, jako powiat, żeby ten problem 

rozwiązać, a jeśli się uda z tej pomocy wyciągnąć jakieś środki, to będziemy zadowoleni, na 

dzisiaj ten problem należy rozwiązać. 

Starosta Marek Ślusarski: chciałbym przypomnieć wszystkim radnym, że na sesji Rada 

Powiatu podjęła wniosek w tej sprawie, my jako radni ujęliśmy się za tą drogą i do czegoś 

to też zobowiązuje. 

Radny Andrzej Barylak: Panie Starosto, petycja a podjęcie uchwały, to są dwie różne 

sprzeczności. Jeżeli ta inwestycja została rozpoczęta, to musi być dokumentacja techniczna, 

muszą być zabezpieczone środki finansowe na realizację tej inwestycji z tego względu, że 

nie można rozpocząć procedury przetargowej.  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: na pytania, które zadał Rady Andrzej Barylak, nie 

jesteśmy w stanie odpowiedzieć, a intencją jest żeby pomóc, żeby przyczynić się do przy-

śpieszenia prac na drogach. Dlatego proponuję zamknąć dyskusję. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer - komisja wydała opinię pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Blajer – komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz – komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta – komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 16 głosach „za”, 2 „przeciwnych”. 

8) udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na ob-

szarze Powiatu Żagańskiego (dot. Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Wniebowzię-

cia NMP w Szprotawie), 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer - komisja wydała opinię pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Blajer – komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer – komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta – komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

9) udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na ob-
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szarze Powiatu Żagańskiego ( dot. Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Narodzenia 

Najświętszej Maryi Panny w Małomicach), 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer - komisja wydała opinię pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Blajer – komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer – komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta – komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

 10) udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na ob-

szarze Powiatu Żagańskiego (dot. Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Wniebowzię-

cia NMP w Żaganiu pl. Klasztorny), 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer - komisja wydała opinię pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Blajer – komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer – komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta – komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Obrady sesji opuścił Wicestarosta Jacek Grzelak, w dalszych obradach sesji brało udział 18 

radnych. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

11) zmiany uchwały Nr XX/2/2008 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 20 listopada 2008 

r. w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie, lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabyt-

ków. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały oraz uzasadnienie i otworzył 

dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

   9. Odpowiedzi na interpelacje. 

Radni w punkcie interpelacje, nie złożyli interpelacji. 

   10.Wnioski. 

   Radny Paweł Lichtański: składam wniosek, abyśmy wspólnie zastanowili się, wniosek do 

Budżetu i Komisji Oświaty, nad taką rzeczą, w Żaganiu na początku roku został otwarty nowy 

obiekt rekreacyjno sportowy, jeszcze nie cały, ale basen funkcjonuje od stycznia br. Ostatnio 

bardzo głośno dyskutowaliśmy na komisjach, też pojawiały się takie głosy podczas sesji, o tym, 

w jaki sposób uatrakcyjnić ofertę edukacyjną naszych szkół średnich. Być może takim 
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pomysłem byłaby możliwość dofinansowania dla uczniów, którzy mogliby skorzystać z oferty 

spółki, która administruje basenem i obiektem sportowo turystycznym. Jeżeli nie starczyłoby na 

dopłaty dla wszystkich szkół średnich to może wystarczyłoby dla dzieci, młodzieży  

z specjalnych ośrodków szkolno wychowawczych?  

Starosta Marek Ślusarski: problemem są finanse, nie chcielibyśmy, aby tylko wybrane szkoły 

miały jakiekolwiek dofinansowane, dlatego razem z naczelnikiem oświaty, dyrektorami szkół, 

musimy przedyskutować sprawę. Jesteśmy za tym, aby wesprzeć, myślimy przede wszystkim  

o dzieciach, które mają wady postawy. Jeszcze nie wiem, jak to zrobimy, ale myślimy nad tym 

 i na następnej sesji dojdziemy do jakiegoś porozumienia i przedstawimy propozycje Zarządu. 

   11. Informacje i oświadczenia. 

   Przewodniczący Rady Leon Cuprych: 

   - cyklicznie, jak co roku, będą organizowane Mistrzostwa Polski radnych i pracowników 

samorządowych w tenisie stołowym. W bieżącym roku mistrzostwa odbędą się w dniach 18 – 

19 czerwca 2011 roku w Wiechlicach. Honorowy patronat nad organizacją tegorocznej 

imprezy przyjęli Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak i Wojewoda Lubuski 

Helena Hatka oraz Burmistrz Szprotawy i Starosta Marek Ślusarski. Zaproszenia zostaną 

rozesłane do jednostek samorządowych, 

   - do Biura Rady wpłynęło pismo od Prezesa Andrzeja Pilimona, który zaprasza Radnych 

Powiatu Żagańskiego do obejrzenia obiektu kompleksu sportowo rekreacyjnego Arena  

w Żaganiu, 

   - zobowiązuje się Radnego Krzysztofa Jarosza oraz Radnego Karola Jersaka do zapoznania się  

z protokołem VI sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 13 maja 2011 roku. 

 

   12. Zamknięcie obrad VI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

    Przewodniczący Rady Leon Cuprych o godz. 13
10

 ogłosił zamknięcie VI sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 13 maja 2011 roku. 

 

 

          Protokołowała  

    Henryka Świątek 
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